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PROTOKÓŁ  NR  XXXII/21 
 

z obrad XXXII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

30 września 2021 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 900 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, oraz osoby śledzące przebieg sesji  

w internecie. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji Przewodniczący Rady 

poinformował, że D. Polok został wybrany Prezesem Polskiego Związku Sztuk Walki 

Muay Thai w związku z czym złożył mu gratulacje. 

Następnie poinformował, że przed realizacją porządku obrad konieczne jest sprawdzenie 

kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 18 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrza Miasta Żary złożyła wnioski o wprowadzenie do porządku obrad sesji 

następujących tematów:  

1) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji nauki religii o charakterze 

ewangelikalnym nurtu zielonoświątkowego w pozaszkolnym punkcie katechetycznym, 

2) rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żary o statusie miejskim. 

Stosownie do art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym Przewodniczący Rady 

wprowadził powyższe tematy do porządku obrad kolejno pod poz. Nr 9 i 10, a interpelacje 

i zapytania oraz komunikaty i powiadomienia będą kolejno pod poz. 11 i 12. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub inne wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono wobec czego Przewodniczący przystąpił do realizacji 

następnych punktów porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXXI sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  
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4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem zadawania pytań przez radnych dot. 

przedstawionej informacji zwrócił uwagę, że od pewnego czasu dyskusja w tym punkcie 

zaczyna przeradzać się w wielowątkowy cykl pytań i odpowiedzi w sprawach różnych i 

wniesionych nie związanych z przedstawioną informacją. Poprosił radnych o 

dostosowanie się do jego uwag w ramach racjonalnego myślenia, a p.Burmistrz o 

dyscyplinę w udzielaniu odpowiedzi. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek zapytała ile osób uczestniczyło w rajdzie rowerowym i jaki 

był jego koszt. 

Odpowiadając na pytanie radnej Ireneusz Brzeziński poinformował, że całkowity koszt 

rajdu to ok. 50 tys. zł z czego nasz koszt to ok. 15 %. W dwudniowym rajdzie 

uczestniczyło ok 130 osób. 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

5. Informacja  o przebiegu wykonania budżetu Gminy Żary o statusie miejskim za 

I półrocze 2021 r. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona drogą elektroniczną przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Uwag do informacji nie zgłoszono. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania członków Rady Fundacji 

„Przedsiębiorczość”. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XXXII/63/21) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 

2021 r. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Radna E. Gajda poprosiła o informację dotyczącą zwiększenia wydatków na zabiegi 

pielęgnacyjne drzew tj. o jakie drzewa chodzi i na jakich działkach. 

Z-ca Naczelnika WIT D.Babula wyjaśnił, że wynika to z decyzji LWKZ i dotyczy prac 

konserwacyjnych i nasadzeń na różnych działkach miejskich. Większość dotyczy 

zwłaszcza parku przy al. Jana Pawła II. 

Radna J.Werstler-Wojtaszek przypomniała, że składała interpelację dotyczącą dębów 

przy ul. Huculskiej i ma nadzieję, że prace będą dotyczyły także tych drzew. 
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D.Babula potwierdził.  

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XXXII/64/21) 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie WPF. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag i pytań nie było. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały z autopoprawką pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 16 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XXXII/65/21) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie organizacji nauki religii o charakterze 

ewangelikalnym nurtu zielonoświątkowego w pozaszkolnym punkcie 

katechetycznym. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. Nie brał udziału w głosowaniu radny P. Czerwiński. 

(Uchwała nr XXXII/66/21) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Żary o statusie miejskim. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XXXII/67/21) 

 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Radna E.Gajda po raz kolejny poprosiła o określone informacje dot. działalności ZGM, 

które nie zostały jej przekazane. 
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Następnie Radna J.Werstler-Wojtaszek przedstawiła sprawę dotyczącą budowy 

chodnika przy ul. Lubelskiej oraz odpowiedzi na wniosek dot. podjęcia uchwały  

w sprawie inicjatywy lokalnej. Poprosiła o wyjaśnienie zapisu w odpowiedzi o jaką 

umowę partnerską chodzi. 

Sekretarz O.Boryń poinformowała, że chodzi o zapisy dot. umowy w ramach funduszy 

norweskich. Problem o którym wspomniała radna został zauważony i zapisany  

w projekcie norweskim. Projekt jest przygotowany i oczekuje na podpisanie umowy  

w sprawie jego realizacji. 

Przewodniczący dodał, że rozumie, iż chodzi o podpisanie umowy z przedstawicielami 

prowadzącymi ten projekt. 

O.Boryń potwierdziła. 

Radny D.Polok poruszył problem niesprawnych lub porzuconych pojazdów 

zalegających na ulicach i parkingach w mieście i konieczności rozwiązania tego 

problemu. 

J.Werstler-Wojtaszek odnosząc się do odpowiedzi O.Boryń stwierdziła, że oczekuje 

na argumenty, że uchwała musi być podjęta dopiero po podpisaniu umowy. 

Taka uchwała winna funkcjonować od lat niezależnie od funduszy norweskich. Radna 

nie rozumie takich wyjaśnień p.Sekretarz. Radna nie oczekuje wyjaśnień na piśmie, 

wyjaśnienia ustne w zupełności jej wystarczą. 

O.Boryń dodała, że nie będzie się zagłębiać w szczegóły projektu, ale jednym  

ze wskaźników tego projektu jest podjęcie uchwały. Myśli, że odczekanie jeszcze 

jednego miesiąca niczego złego nie spowoduje, a warto jeszcze poczekać. 

Burmistrz Miasta odniosła się do złożonej interpelacji dot. chodnika przy  

ul. Lubelskiej. Sprawa znana jest i dyskutowana od dawna, ale wyszły nowe 

okoliczności. Chodzi o sprawy techniczne związane z szerokością chodnika.  

Burmistrz poprosiła o szczegółowe wyjaśnienia Naczelnika WIT Rafała Fularskiego. 

R.Fularski poinformował, że miasto otrzymało odmowną decyzję ze Starostwa. Nasze 

zdania są różne ale staramy się by ten chodnik powstał. 

J.Werstler-Wojtaszek stwierdziła, że jest pozwolenie na budowę, projekt więc można 

realizować zadanie. Oczekuje więc odpowiedzi na piśmie. 

Z-ca Burmistrza P.Faliński zauważył, że radna użyła sformułowania, iż jest 

pozwolenie na budowę i można zrealizować zadanie z bieżącego utrzymania. Nie ma 

wszystkich  wymaganych dokumentów więc nie mamy prawa realizowania tej 

inwestycji. Dlaczego ich nie ma, to nie jest miejsce by na ten temat dyskutować.  

Przewodniczący Rady przerwał dyskusję i poprosił o dyscyplinę. Stwierdził, że na 

kolejnych sesjach nie będzie dopuszczał do takich dyskusji. Radny będzie miał prawo 

odczytania interpelacji ale składa się je na piśmie do Przewodniczącego Rady. 

Następnie głos zabrał radny A. Słowikowski, który zapytał o co chodzi z karteczkami 

przy niektórych radnych, dlaczego inni ich nie mają i co to za akcja. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że on takiej odpowiedzi nie udzieli bo nie wie 

dlaczego tak się stało. Zwrócił uwagę, ża tak być nie powinno. Jest to żenujące, że tak 

się zdarzyło.   

Jako ostatni głos zabrał radny J.Stroynowski, składając interpelację dot. zalewania 

działek przy ulicy ul. Pułaskiego po wykonaniu wzdłuż niej kanalizacji. 
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Więcej spraw w tym punkcie porządku obrad nie zgłoszono. 

Odpowiedzi na zgłoszone sprawy zostaną udzielone w wymaganym terminie po 

złożeniu ich na piśmie do Przewodniczącego Rady. 

 

12. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady poinformował, że nikt z radnych nie zgłosił potrzeby przekazania 

jakiegoś komunikatu czy powiadomienia. 

Wobec powyższego zapowiedział, że następna sesja Rady Miejskiej planowana jest na 

29 października. 

Przewodniczący przypomniał o planowanej testowej sesji online w dniu dzisiejszym i 

zapytał czy radni akceptują tą propozycję.  

Radna A.Słodkowska zwróciła uwagę, że nie ma wszystkich radnych, więc lepiej nie 

robić dzisiaj tej sesji.  

Część radnych poparła tą propozycję. 

Wobec powyższego Przewodniczący poinformował, że nowy terminie takiej sesji 

zostanie przekazany radnym na maila. 

 

Na koniec Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku 

z czym o godz. 1000 zamknął trzydziestą drugą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


